

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

[Texte]

Tuesday, February 4, 1986

• 1531

The Chairman: Ladies and gentlemen, we have before us this afternoon, following up yesterday afternoon, from the CDIC, Mr. McInley.

I wonder, Mr. McInley, if you would like to introduce your colleagues and make an opening statement.

Mr. Ron McInley (Chairman, Canada Deposit Insurance Corporation): Thank you, Mr. Chairman. They are Mr. Charles de Léry, Chief Executive Officer; and Mr. J.P. Sabourin, Chief Operating Officer of CDIC. Both of these gentlemen have vast background information concerning the corporation, and both are fluent in our two official languages.

I still regard myself as a relatively new boy on the block. Accordingly, I would ask your permission, Mr. Chairman, to refer questions which may arise to either Mr. de Léry or to Mr. Sabourin. I should tell you that Mr. Sabourin is the longest-serving member of the Canada Deposit Insurance Corporation, having been there something in excess of nine years.

Ultimately Mr. Ferguson, the recently appointed General Counsel and Secretary of the corporation, will arrive, and he will be bringing with him copies of draft conflict-of-interest guidelines, in both languages, which you might wish to have distributed to the committee.

It might be appropriate at this juncture to give you a little background on CDIC. It may be old hat to some of you and may be new hat to others. What we are here today to do, I gather, is to make some comments concerning Bill C-86, which has three fundamental aspects to it: to increase the members of the board of directors from five to nine members; to add bylaw-making powers to the corporation; and to raise the premium structure to the corporation from 1/30 of 1% to 1/10 of 1% of insured deposit liabilities.

Canada Deposit Insurance Corporation was established by an act of Parliament in 1967, following the Atlantic Acceptance and Prudential Finance insolvencies, and it was designed, and still is designed, to provide insurance against the loss of moneys placed with member institutions in the event of their insolvency. Member institutions comprise banks, federally incorporated trust companies, and many provincially incorporated trust and loan companies.

It is mandatory that companies which are federally incorporated be members of CDIC. Provincially incorporated trust and loan companies may apply for membership under certain conditions.

It is interesting to note the expansion of CDIC since its inception. In 1967 membership in the corporation totalled 69 members: 10 banks, 18 federal trust and loan companies, and 41 provincial institutions. Insured deposits amounted to \$17 billion, and premiums totalled \$5.6 million that year. Today

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

[Traduction]

Le mardi 4 février 1986

Le président: Mesdames et messieurs, nous recevons cet après-midi M. McInley de la SADC.

Monsieur McInley, auriez-vous la gentillesse de nous présenter vos collaborateurs et de nous dire quelques mots.

M. Ron McInley (président, Société d'assurance-dépôts du Canada): Merci, monsieur le président. Je vous présente M. Charles de Léry, chef de la direction et M. J.P. Sabourin, administrateur en chef des opérations de la SADC. Ces deux messieurs connaissent à fond la société et parlent l'un et l'autre nos deux langues officielles.

Je me considère encore comme relativement nouveau au sein de ce groupe. C'est pourquoi je vous serais reconnaissant de poser vos questions à M. de Léry ou à M. Sabourin. Je vous signale en passant que M. Sabourin est à la Société d'assurance-dépôts du Canada depuis plus de neuf ans, ce qui en fait un de nos collaborateurs les plus anciens.

Enfin, M. Ferguson, récemment nommé conseil juridique et secrétaire de la société, doit arriver sous peu avec le projet de lignes directrices en matière de conflit d'intérêts—dans les deux langues—que vous voudrez peut-être faire distribuer au Comité.

Peut-être devrais-je maintenant vous donner quelques renseignements sur la SADC. Certains d'entre vous doivent être plus au courant que d'autres. Nous sommes réunis aujourd'hui pour parler du projet de loi C-86 qui présente trois aspects fondamentaux: porter le nombre des administrateurs de cinq à neuf; donner à la société des pouvoirs de réglementation; et porter les primes versées à la société de 1/30 de 1 p. 100 à 1/10 de 1 p. 100 du passif en dépôts assurés.

La Société d'assurance-dépôts du Canada a été créée par une loi du Parlement en 1967, à la suite des faillites de *Atlantic Acceptance* et de *Prudential Finance*. L'idée était et reste d'offrir une assurance contre la perte de fonds placés dans des institutions membres qui font faillite. Parmi ces institutions, nous avons des banques, des compagnies de fiducie à charte fédérale et beaucoup de compagnies de fiducie et de prêts à charte provinciale.

Les compagnies à charte fédérale sont obligatoirement membres de la SADC. Les compagnies de fiducie et de prêts provinciales peuvent dans certaines circonstances demander à devenir membres.

On notera certainement avec intérêt l'expansion de la SADC depuis sa création. En 1967, elle comptait 69 membres: 10 banques, 18 compagnies de fiducie et de prêts fédérales et 41 institutions provinciales. Les dépôts assurés s'élevaient à 17 milliards de dollars et les primes à 5,6 millions de dollars.